
 
 

Notice of Submission of Environmental Assessment Study Report 
Eastern Ontario Waste Handling Facility Future Development Environmental Assessment 

GFL Environmental Inc. (GFL) has completed the environmental assessment (EA) for the future development of the Eastern Ontario Waste Handling Facility 

(EOWHF).  As required under section 6.2(1) of the Environmental Assessment Act and according to the Terms of Reference approved by the Minister of the 

Environment, Conservation and Parks on January 14, 2021, GFL has submitted its EA to the Ministry of the Environment, Conservation and Parks for review 

and approval.  

The future development will involve the construction of additional landfill disposal capacity. GFL has determined that there is a sustainable business 

opportunity and need for the EOWHF to continue to provide disposal capacity over the long term. By developing this additional disposal capacity, GFL will 

also be able to continue providing economical waste diversion and green bin organics composting services to customers into the future. The EOWHF is a 

major employer and financial contributor to the local community. The development of an additional 15.1 million cubic metres of disposal capacity over a 

20 year planning period will allow GFL to continue to provide this type of economic support to the local community. No changes to the approved fill rates or 

site access routes are proposed. 

The EOWHF is located within the Township of North Stormont, approximately 5 kilometres north-northwest of the village of Moose Creek, Ontario, and 

5 kilometres east of the village of Casselman, Ontario.  The location of the Facility is shown on the Key Plan below.  The proposed future development will 

be on land currently owned by GFL.  

KEY PLAN 

 

As required under the Environmental Assessment Act, the environmental assessment will be available for public review and comment from June 16, 2023 

to August 4, 2023, during normal business hours at the following locations:  

Ministry of the Environment, Conservation and Parks 
Environmental Assessment Branch 

135 St. Clair Ave. W., 1st Floor 
Toronto, Ontario  M4V 1P5 

Township of North Stormont 
Municipal Office 
15 Union Street 

Berwick, Ontario  K0C 1G0 

GFL Environmental Inc. 
EOWHF Administrative Office 

17125 Laflèche Road 
Moose Creek, Ontario  K0C 1W0 

The documentation will also be available for review and comment on the GFL project website https://gflenv.com/moose-creek-landfill-expansion. 

Anyone wishing to provide comments on the environmental assessment must submit their comments in writing by mail, email and/or fax to the Ministry of 

the Environment, Conservation and Parks by August 4, 2023.  All comments must be submitted to: 

Jordan Hughes, Project Officer 
Ministry of the Environment, Conservation and Parks 

Environmental Assessment Services, Environmental Assessment Branch 
135 St. Clair Ave. W., 1st Floor 

Toronto, Ontario  M4V 1P5 
Phone: 437-770-6953 

Fax: 416-314-8452 
E-mail: jordan.hughes@ontario.ca 

A copy of all comments will be forwarded to the proponent for its consideration.   

If you have any questions or need further information about this project, please contact:  

Mr. Greg van Loenen, Environmental Compliance Officer 
GFL Environmental Inc. 

17125 Laflèche Road, Moose Creek, Ontario  K0C 1W0 
Telephone: 613-538-2776 ext. 2223 

Email: gvanloenen@gflenv.com 
 

All personal information included in your request – such as name, address, telephone number and property location – is collected under the authority of section 30 of the Environmental 

Assessment Act and is collected and maintained for the purpose of creating a record that is available to the general public. As this information is collected for the purpose of a public 

record, the protection of personal information provided in the Freedom of Information and Protection of Privacy Act (FIPPA) does not apply (s. 37). Personal information you submit 

will become part of a public record that is available to the general public unless you request that your personal information remain confidential. 

Published June 14, 2023 

https://gflenv.com/moose-creek-landfill-expansion
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Avis de soumission du Rapport d’étude d’évaluation environnementale 
Évaluation environnementale pour le développement futur de l’installation de traitement des déchets de l’Est de 

l’Ontario 
 

GFL Environmental Inc. (GFL) a terminé l'évaluation environnementale (ÉE) pour le développement futur de l'installation de traitement des déchets de l'Est 

de l'Ontario (EOWHF). Comme l'exige l'article 6.2(1) de la Loi sur les évaluations environnementales et conformément au mandat approuvé par le ministère 

de l’Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs le 14 janvier 2021, GFL a soumis son ÉE au ministère de l’Environnement, de la Protection de la 

nature et des Parcs pour examen et approbation. 

 
Le développement futur inclus l'aménagement et la construction d'une capacité d'enfouissement supplémentaire. GFL a déterminé qu'il existe une opportunité 

commerciale durable et que l'EOWHF doit continuer à fournir une capacité d'élimination à long terme. En développant cette capacité d'élimination 

supplémentaire, GFL sera également en mesure de continuer à offrir à ses clients un service de compostage des matières organiques à un prix compétitif 

et ainsi continuer à détourner des matières de l’enfouissement dans le futur.  L'EOWHF est un employeur majeur et un contributeur financier important pour 

la communauté locale. Le développement futur comprend la construction de 15,1 millions de mètres cubes supplémentaire pour augmenter la capacitée du 

site d’enfouissement sur une période d’environ 20 ans. Le développement permettra à GFL de continuer à fournir un service essentiel pour l’élimination des 

déchets dans la région et de contribuer à l’économie locale. Aucune modification relative aux tonnages autorisés et aux voies d’accès au site n’est 

proposée. 

 
L'EOWHF est situé dans le canton de Stormont Nord, à environ 5 kilomètres au nord-nord-ouest du village de Moose Creek et à 5 kilomètres à l’est de 

Casselman, en Ontario. L'emplacement de l'installation est indiqué sur le plan ci-dessous.  Le futur développement sera situé sur des terrains qui 

appartiennent déjà à GFL. 

PLAN 

 

Comme l'exige la Loi sur les évaluations environnementales, l'Évaluation environnementale sera disponible pour examen et commentaires publics du 

16 juin 2023 au 4 août 2023, pendant les heures normales d'ouverture aux endroits suivants : 

Ministère de l’Environnement, de la Protection de la 
nature et des Parcs 

Évaluations environnementales 
135 St. Clair Ave. W., 1st Floor 

Toronto, Ontario  M4V 1P5 

 

Canton de Stormont Nord 
Bureau municipal 

15 Rue Union 
Berwick, Ontario  K0C 1G0 

 

GFL Environmental Inc. 
Bureau administratif 

17125 Chemin Laflèche 
Moose Creek, Ontario  K0C 1W0 

 
La documentation sera disponible aux fins d’examen et commentaires sur le site Internet du projet GFL :  

https://gflenv.com/moose-creek-landfill-expansion. 
 
Quiconque souhaite fournir des commentaires sur l'Évaluation environnementale doit soumettre ses commentaires par écrit par la poste, par courriel et/ou 
par télécopieur au ministère de l’Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs au plus tard le 4 août 2023. Tous les commentaires doivent être 
soumis à: 

Jordan Hughes, Agent de projet 
Ministère de l’Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs 

Services d’évaluations environnementales 

135 St. Clair Ave. W., 1st Floor 
Toronto, Ontario  M4V 1P5 
Téléphone: 437-770-6953 
Télécopieur: 416-314-8452 

Courriel: jordan.hughes@ontario.ca 

Une copie de tous les commentaires sera transmise au promoteur pour considération. 

Si vous avez des questions ou avez besoin de plus amples informations sur ce projet, veuillez contacter:  

M. Greg van Loenen, Agent de conformité environnementale 
GFL Environmental Inc. 

17125 Chemin Laflèche, Moose Creek, Ontario  K0C 1W0 
Téléphone: 613-538-2776 poste 2223 

Courriel: gvanloenen@gflenv.com 
 
 

Tous les renseignements personnels inclus dans votre commentaires - comme le nom, l'adresse, le numéro de téléphone, et l'emplacement de la propriété - sont recueillis en vertu de l'article 30 de la Loi sur les évaluations 
environnementales et sont recueillis et conservés dans le but de créer un dossier qui est mis à la disposition du grand public. Étant donné que ces renseignements sont recueillis aux fins d'un dossier public, la protection des 
renseignements personnels prévue dans la Loi sur l’accès à l’information et la protection de la vie privée ne s'applique pas (art. 37). Les renseignements personnels que vous soumettez feront partie d'un dossier public accessible 
au grand public, à moins que vous demandiez que vos informations personnelles demeurent confidentielles. 
 

Publié le 14 juin 2023 
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